

- Ausflug zur **Lutherstadt Wittenberg\*** und zur **Wartburg\*** bei Eisenach: Hier übersetzte Martin Luther die Bibel ins Deutsche.
- Ausflug nach **Quedlinburg\***: Fachwerkhäuser aus acht Jahrhunderten (Welterbe).
- A trip to **Wittenberg\***, Luther's city, and the **Wartburg\*** near Eisenach, where Martin Luther translated the Bible into German.
- A trip to **Quedlinburg\***, a charming town with eight centuries of half-timbered buildings (World Cultural Heritage site).



### **Dresden – die Kunststadt**

**Rückblick:** Dresden war über Jahrhunderte Residenz der sächsischen Kurfürsten und Könige. Prachtige Bauwerke entstanden: der **Zwinger** mit dem **Kronentor**, eine barocke Anlage mit Gärten, in denen rauschende Hoffeste gefeiert wurden. **Schloss Moritzburg** diente der Jagd, **Schloss Pillnitz** den Wasserfesten auf der Elbe.

Die **Semperoper**, benannt nach dem Baumeister Gottfried Semper, ein Rundbau des 19. Jahr-

### **Dresden – City of art**

**A touch of history:** For hundreds of years Dresden was the residence of Saxony's kings and princes. Splendid buildings were erected such as the **Zwinger** with its **crown-adorning gate** and baroque gardens, where glittering courtly parties took place. The **Moritzburg Palace** served as a hunting lodge and **Pillnitz Palace** was used for water festivities on the Elbe.